
 
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

zápis z jednání ze dne 16. 4. 2012 
 
 

Jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „výbor“) se uskutečnilo dne 
16. 4. 2012 v zasedací síni Nové rady, 

 budovy Magistrátu hl. m. Prahy, jednání bylo zahájeno v 15:04 hod. a ukončeno v 16:40 
hod. Jednání řídila předsedkyně výboru Andrea Vlásenková. 

 
 

Přítomní členové výboru: 
Andrea Vlásenková  
Mgr. Petr Bříza (příchod 15:10) 
Mgr. Albert Kubišta 
Mgr. Ludmila Štvánová 
Mgr. Nataša Šturmová 
Ing. Antonín Weinert, Csc. (příchod 15:10) 
Roman Petrus 
Mgr. Marta Semelová  
 
Bc. Nikola Smekalová (tajemnice) 
 
Omluvení členové výboru: 
Mgr. Ivan Kabický 
 
 
Program: 
 

1. Zahájení 

2. Určení ověřovatele 

3. Schválení programu  

4. Školské rady 

5. Výstup z akcí Schola Pragensis a Řemeslo žije 

6. Informace z oblasti sportu a volného času 

7. Žádost místostarosty Prahy 7 o finance na pořízení školních uniforem 

8. Žádost rodičů Základní Waldorfské školy v Praze 5 - Jinonicích 

9. Žádost o podporu pro projekty R TEAM 

10. Partnerství – volný čas  

11. Různé 

 

 
-----     -----     ----- 

 
 
 
 
 



Ad 1) 
Jednání výboru zahájila a řídila předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání Andrea 
Vlásenková a konstatovala, že výbor je usnášeníschopný.  
 
Ad 2) 
Předsedkyně výboru jako ověřovatele zápisu určila Mgr. Štvánovou. 
 
Hlasování:   

pro - proti - zdržel se 
         6   -   0     -    0 

 
 
Ad 3) 
Předsedkyně výboru nechala schválit zápisy z jednání VVV ZHMP z 20. 2. 2012 a 5. 3. 2012 
a předložila návrh programu jednání.  
 
Hlasování:   

pro - proti - zdržel se 
         6   -   0     -    0 

 
 
Ad 4) 
Předsedkyně Vlásenková předložila pracovní materiál týkající se obsazení školských rad 
v roce 2012. Upozornila, že se v prvé řadě budou ve školských radách obsazovat zastupitelé 
hl. m. Prahy a poté odborníci. Návrhy členů školských rad mají jednotlivé politické kluby hl. 
m. Prahy předat ředitelce odboru SMT MHMP Mgr. Němcové, která na základě návrhů 
zpracuje aktualizovaný materiál, o kterém se posléze bude hlasovat na jednání VVV ZHMP. 
 
Výbor bere na vědomí předložený materiál v 1. kole.   
 
Hlasování:         pro - proti - zdržel se 

         8   -   0     -    0 
 
 
Ad 5)  
Předsedkyně výboru předložila výstupy z akcí Schola Pragensis a ŘEMESLO ŽIJE! Na 
výboru byl promítnut jeden z filmových spotů k projektu ŘEMESLO ŽIJE!, který natočili 
žáci Střední průmyslové školy sdělovací techniky. Filmové spoty budou sloužit k podpoře 
odborného školství v Praze a budou veřejnosti prezentovány v rámci podzimní kampaně, kdy 
bude probíhat nábor nových žáků.  
 
Výbor bere předložené výstupy na vědomí.  
 
Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 
        8   -   0     -    0 

 
 
Ad 6) 
Předsedkyně výboru dala členům na vědomí, že Komise Rady hl. m. Prahy pro udělování 
grantů v oblasti sportu a tělovýchovy a Komise Rady hl. m. Prahy pro udělování grantů 



celoměstským programům podpory vzdělávání na území hl. m. Prahy ukončila schvalování 
pro rok 2012. K oblasti sportu a volného času podal informaci vedoucí daného oddělení Mgr. 
Platz. Předseda Komise Rady hl. m. Prahy pro sport a tělovýchovu Mgr. Bříza okomentoval 
cíle Komise a navrhl do této komise kooptovat odborníky. Ing. Weinert a předsedkyně 
Vlásenková upozornili na to, že Komise, tak jak je zřízena je politický orgán a pokud má být 
z většiny složena z odborníků, pak by se měla změnit na poradní orgán radní hl. m. Prahy 
Chudomelové. S tímto názorem se členové výboru ztotožnili.  
 
Výbor žádá radní Chudomelovou jednat na úrovni Rady hl. m. Prahy o problematice 
přerozdělování finančních prostředků v návaznosti na platnost nového "Loterijního" zákona a 
prosazovat majoritní přerozdělení těchto prostředků do oblasti podpory a rozvoje pražského 
sportu. Žádá také o prosazení zástupce VVV ZHMP do pracovní skupiny primátora hl. m. 
Prahy k této problematice, jmenovitě Mgr. Břízu. 
 
 
Hlasování:  
         pro - proti - zdržel se 
          7   –   0    –  1 
 
 
Výbor bere informaci, kterou předložil Mgr. Platz z oblasti sportu a volného času na vědomí.  
 
Hlasování:  
         pro - proti - zdržel se 
          8   –   0    –  0 
 
 
Výbor bere zprávu Mgr. Břízi z Komise Rady pro sport a tělovýchovu hl. m. Prahy na 
vědomí. 
 
Hlasování:  
         pro - proti - zdržel se 
           6  –   0    –  2 
 
 
Výbor schvaluje finanční podporu 3 miliony korun formou daru na partnerství hl. m. Prahy 
České obci sokolské na akci XV. Všesokolský slet 2012, na který připadá 150. výročí 
založení Sokola v ČR.  
 
Hlasování:  
         pro - proti - zdržel se 
          8   –   0    –  0 
 
 
Ad 7)  
Radní hl. m. Prahy Chudomelová uvedla žádost starosty Prahy 7 o uvolnění finančních 
prostředků na pořízení školních uniforem pro ZŠ Fr. Plamínkové v Praze 7. Projekt na 
pořízení školních uniforem členy výboru nepřesvědčil a většina se k němu vyjádřila jako o 
nesystémovém.  
 



Výbor neschvaluje žádost na uvolnění finančních prostředků na pořízení školních uniforem 
pro ZŠ Fr. Plamínkové.  
 
Hlasování:  
         pro - proti - zdržel se 
          7   –   0    –  1 
 
Ad 8) 
Předsedkyně výboru předala slovo zástupcům rodičů žáků ZŠ Waldorfské v Praze 5 panu 
Kocevovi a paní Mgr. Smolkové, kteří vysvětlili, že zřizovatelem výše uvedené školy je MČ 
Praha 5. Školu vzhledem k její specifičnosti navštěvují nejen žáci z této MČ, ale i žáci 
z jiných MČ a též žáci mimopražští a z toho důvodu navrhli dvě možná řešení:  

a) vyvolat jednání s pražskými městskými částmi o úhradě neinvestičních nákladů za 
žáky, kteří nemají trvalé bydliště v Praze 5, 

b) zřizovatelem ZŠ Waldorfské v Praze 5 by se stal Magistrát hl. m. Prahy. 
 
Mgr. Němcová, ředitelka odboru SMT MHMP představila stanovisko odboru, ve kterém se 
uvádí, že dle § 178 odst. 6 a 7 školského zákona může za jistých podmínek hradit obec, ve 
které má žák trvalé bydliště, část neinvestičních výdajů jiné obci, ve které plní žák povinnou 
školní docházku. Zákon uvádí ‚‚pokud se dotčené obce nedohodnou jinak‘‘ a dále se uvádí, že 
obec, která zajistí podmínky pro plnění povinné školní docházky, tyto výdaje hradit nemusí. 
V rámci Prahy neuplatňují jednotlivé MČ vzájemné úhrady neinvestičních nákladů. Co se 
týká zřizování základních škol, tak v souladu s Dlouhodobým záměrem vzdělávání a rozvoje 
vzdělávací soustavy HMP na období 2012-2016 je podpora HMP směrem k základnímu 
školství zajišťována jinými způsoby než přebíráním zřizovatelských kompetencí. SMT 
MHMP ve svém stanovisku nedoporučuje změnu zřizovatelských kompetencí na HMP ani 
z finančních důvodů.  
 
Výbor bere sdělení zástupců rodičů žáků ZŠ Waldorfské v Praze 5 na vědomí a žádá radní 
HMP Chudomelovou, aby na setkání starostů pražských městských částí o výše zmíněné 
problematice informovala. 
 
Hlasování:  
         pro - proti - zdržel se 
          8   –   0    –  0 
 
Ad 9) 
Mgr. Jaroš, prezident klubu R TEAM představil projekty, které klub R TEAM pořádá a 
požádal pro tyto projekty o záštitu. Předsedkyně výboru oznámila, že již byly schváleny 
záštity pro projekty Plavecko – běžecký pohár, XI. ročník a Czech BIGMAN festival pro rok 
2012. 
 
Ad 10) 
Členům výboru byla předložena tabulka týkající se Partnerství – volný čas, která bude do 
příštího jednání VVV ZHMP doplněna o návrhy. 
 
Ad 11) 
Mgr. Semelová požádala o zařazení bodu financování regionálního školství na příští jednání 
výboru. 
 
 



Příští jednání VVV ZHMP se bude konat dne 21. 5. 2012 od 15,00 hod. v budově Nové 
radnice Magistrátu hl. m. Prahy v zasedací místnosti č. 349, Mariánské nám. 2, Praha 1. 
 
 
 
 
 
 
………………………………. 
Andrea Vlásenková, předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 
 
 
 
 
 
 
……………………………….. 
Mgr. Ludmila Štvánová, ověřovatelka zápisu 
 
 
 
 
 
 
 
………………………………. 
Bc. Nikola Smekalová, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 
 
 
 


	Přítomní členové výboru:

